
 

 
 
 

Referat bestyrelsesmøde torsdag den 27.02.2025 kl 19.00-22.00 hos Torkild 
                                               Kristiansbakken 24, 8660 Skanderborg. 

 
 
Deltagere: Torkild Salling, Niels C Christensen, Erik Grønkjær, Bjarne Rasmussen, Nicolai Lõwenstein 
Kai S. Munk (ref)  
Deltager via Teams: ingen 
Afbud: Nicolai Brondt, 
 
Dagsorden: 

1. Opfølgning på referat af 28.11.2024 
a. Vores missioner, visioner og mål bør lægges på hjemmesiden. Vi foreslår at det gennemgås 

på generalforsamlingen og lægges på hjemmesiden.  Torkild følger op. 
2. Økonomi (Kai). 

a. Bestyrelsen skal som det første checke kontoen i Nordea.  

i. Dette blev gjort og alt ok. 

b. Regnskab gennemgang og underskrift af bestyrelsen 

i. Regnskabet blev gennemgået, rettet lidt, udskrevet og godkendt. 

ii. Revisorerklæring er også underskrevet. 

c. Tilskud til udenlandske turneringer:  

i. Klubben har udbetalt tilskud til Jonas Bjerre og Mads Andersen for deres 

deltagelse ved VM i New York.  

3. Generalforsamling den 22. april 
a. På valg (formand og 1 bestyrelsesmedlem) 

i. Torkild Salling og Nicolai Lõwenstein modtager begge genvalg. 
b. Kai indkalder til generalforsamlingen og sørger for smørrebrød. Indkaldelse skal ske senest 

1 måned før, og indkomne forslag skal fremsendes senest 14 dage før. 
c. Vi vil åbne op for en diskussion om Schweitzer turneringen og regler om afbud i forbindelse 

hermed. 
4. Resultater fra eksterne turneringer: 

a.  Torkild vender tilbage med input hertil. 
5. Ligaholdet 

a. I kampen mod BMS har Skanderborg indgivet protest angående afviklingen af et enkelt 
parti. Kampen sluttede 4-4. Protesten er blevet afvist. 

b. Næste match er mod Fredericia den 2. marts. 
6. Skanderborg Skakskole (Bjarne) 

a. Efter sommerferien vil vi forsøge at reklamere på de digitale medier – Nicolaj L vil hjælpe 

Bjarne hermed. Nicolai følger op. 

b. Vi skal have lavet en flyer for Skanderborg Skakskole. – Niels har lavet et oplæg sammen 

med Bjarne. Niels sender den til Torkild, som så får Morten til at lægge den på 

hjemmesiden. 



 

c. Vi skal have et medlem til at skabe større synlighed for Skanderborg Skakskole og 

Skanderborg Skakklub i lokalområdet. – Bedste valg er Claus Q – Torkild snakker med Claus 

herom. 

7. 2. holds træning 

a. Tavs har taget dirigentstokken for 2.holdets undervisning. Der er typisk 4-5 deltagere per 

gang. Men vi bliver ramt af byturneringsdeltagernes udsatte partier som så spilles på en 

undervisningsaften. 

8. Indstilling til hæder i Skanderborg Kommune 

a. Vi har indstillet Jonas Bjerre til at blive hædret 9/4-2025 for hans DM præstationer i 2024. 
Vi har tillige indstillet førsteholdet hertil.  

b. I øvrigt har poeten Claus kreeret en artikel til Ugebladet om Jonas’s bedrifter i 2024 og 
udnævnelsen til Årets skakspiller i DK. 

c. Claus sætter en version på hjemmesiden. 
9. Byturneringen  

a. Vi vil diskutere det med afbud og udsatte partier i en Schweitzer turnering på 

generalforsamlingen. 

10. Julefrokost lørdag den 29. november 

a. I bør alle afsætte lørdag den 29. november til årets julefrokost. Erik lægger den i 

kalenderen.  

11. Emneaften om Bent Larsen 

a. 7. oktober 2025: Boris, Bobby og Bent Larsen, ved Jan Løfberg. Dette er aftalt. Erik får det 

lagt i kalenderen. 

12. Temaaften med Jacob Aagaard 

a. Denne afholdes tirsdag den 1. April. Det vil vi arrangere som et åbent arrangement. Nicolai 

tager fat i Claus Q omkring det oplæg som Jacob skal lave, og efterfølgende tager Nicolai fat 

i Thomas Vestergård omkring annoncering og evt. prissætning. Der vil blive serveret kaffe, 

kage og sodavand. 

13. Multiparken 

a. Møde har været afholdt, og de vil gerne at vi opsætter fast holdbart skakfundament 

udenfor. 

 
Køge Skakklub skal have 40.000kr for ovenstående som de har fået sat op i Køge. 

Vi vil forsøge at skabe fundraising til at realisere projektet, som med transport, opsætning 

mm løber op i ca. 49.800kr.  Kai følger op herpå. 

b. Det er aftalt med Multiparken at vi kan komme og undervise de unge mellem kl 14.30 og 

17.30 engang imellem, første gang forventer vi i marts måned. Vi bør tage 5 skaksæt med, 

som kan de kan anvende dernede. Erik og Kai starter det op første gang. 



 

c. Hvilken kommunikationsform bruger de unge mennesker der ? 

14. Reklamere for arrangementer på kommunens storskærme 

a. Hver forening kan få op til to gratis spots om året, og arrangementerne skal være åbne for 

offentligheden og have bred almen interesse. Når Nicolai har vendt tilbage omkring oplæg 

til Jacob Aagaard, vil Torkild og Kai finde ud af hvordan det kommer på kommunens 

storskærme. 

15. Seminar om medlemsudvikling den 22. februar 

a. John Rendboe fortalte om mulighederne for at skaffe nye medlemmer til klubberne. 

Sammenligningsgrundlaget var bridge som har 20.000 medlemmer ud af ca. 200.000 der 

kender til bridge, mens skak kun ca. 4000 medlemmer, selvom der er ca. 250.000 der kan 

spille skak. Så John mener at vi bør kunne få 10.000 medlemmer i skak, bare vi gør det 

rigtigt. Torkild fortalte om flere ting, vi kan blive bedre til bl.a. modtagelse og inkludering af 

nye medlemmer. Vi afventer bogen fra John Rendboe, som forventes uddelt til påske.. 

16. Eventuelt 

a. Vi vil have sat et ”skilt” op ved indgangen, således at der ikke er tvivl om hvor der spilles 

skak. Torkild. 

b. Formuleringen omkring turneringer, hvor en ung kan vælge at alle partier skal spilles på en 

time, skal omformuleres, så den svarer til indbydelsen i Byturneringen. Dette skal så 

tilrettes i vores retningslinjer mm. 

c. Erik har lavet et rigtig godt redskab til at holde styr på vores skakmaterialer og hvem vi 

låner ud til. 

17. Næste møde 

a. Næste møde Tirsdag den 15. april kl 19.00 hos Torkild 

 
 


